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Országgyűlés Hivat;ala 

lrományszám: 1/.) DC~ 
Érkezett: 201J SZEPT 12.

ORSZÁGGYŰLÉST KÉPVTSRT ,Ő

Dl'. Kövér László

az Országgyűlés elnöke részére

Helyben

Interpelláció

Tisztelt Elnök Úri

Az Alaptörvény 7. Cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel n7. egyes házszabályi
rendelkezésekről szóló 10/2014. évi (II. 24.) OGY határozat 121. § (1) bekezdésére Káslcr
Miklóshoz, az emberi erőforrások miniszteréhez

. ,.Hozzáférés megtagadva"

címmel az alábbi interpellációt nyújtom be:

Tisztelt Mínlszter Úr!

Az egészség-ügyi ellátáshoz való jog alapvető emberi jog. Ahhoz, hogy ez a jog érvényesüljön,
hasonlóan bármely más alapvető emberi joghoz, az szükséges, hogy a jogalanyok élhessenek
vele. Ez azonban több akadályba is ütközik Magyarországon.

A Visegrádi országok közül Magyarország volt az egyetlen ország, ahol a nettó gyógyszer
közkíadás mértéke a 2010"es állapothoz képest csökkent, aminek következtében a
magyaroknak többet kell költeniük saját zsebből gyógyszerre, mint kellett 2010 előtt. Ennek
következtében sok magyar család arra kényszerül, hogy kevesebbet költsön élelmiszerre, ha ki
akarja váltani a gyógyszereit.

A másik jelentős akadály a különböző szolgáltatások fizikai hozzáférhetőségében, vagyis
mcgközclíthctöségében jelentkezik. Ennek több oka is van, Egyrészt egészségügyi
szolgáltatások engedélyezésének vonatkozásában egy alapvetően elhibázott eljárással
találkozhatunk. Konkrétan arról van szó, hogy amikor a járási hivatalok az egészségügyi
szolgáltatóknak kiadják az engedélyt, akkor nem veszik figyelembe a tömegközlekedéssel való
közvetlen megközelíthetőségét. Ez önmagába 11cm lenne probléma, azonbnn a járási hivatalok
területi ellátási kötelezettséggel rendelkező szolgáltatók esetén is hasonló módon járnak el. Ez
pedig, a gazdaságosságú alapú átszervezések mellett, azzal a következménnyel jár, hogy egy
egészségügyi szolgáltatáshoz történő eljutás, vagyis ,.elmenni az ügyeletre" akár több órával is
meghosszabbodhat, egyes területeken, az eddig megszokotthoz képest.
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Másrészt rengeteg orvos és ápoló hiányzik az alapellátásból, amely hiány megszüntetésére 2010
óta nem láttunk sikeres kísérletet. Jelenleg 248 tartósan betöltetlen fogorvosi és 334 tartósan
betöltetlen háziorvosi körzet található Magyarországon, vagyis olyan körzetek, amelyekben
több, mint 6 hónapja nincs meg a megfelelő szakember. Ezek a körzetek 85%-ban a maguk
egészségügy politikája miatt üresedtek meg, ezek az orvosok és ápolók főként maguk miatt
mentek el, a maguk egészségügy-politikújával nem értettek egyet. A Kormánynak és Orbán
Viktornak közvetlen és személyes felelőssége van abban, hogy fogorvosból és bázlorvosból is
egyszerre van hiány például Izsákon, Ózdon, Marcaliban vagy éppen Pakson és személyes
felelőssége van abban is, hogy ma egy gyereknek akár órákat is utaznia kell ahhoz, hogy
megfelelő egészségügyi ellátáshoz jusson. Az Orbán kormány káoszt hozott az egészségügybe,
a magyar ember pedig nem ezt érdemlik!

Fentiekre tekintettel kérdezem Miniszter Urat:

1. Megváltozik-e az eddigi gyógyszerpolitika és többet fognak-e költeni az állami
gyógyszertámogatásra?

2, Tervezik-e átalakítani a mostani engedélyezési rendszert, hogy ne kelljen órákat utazni
azért, hogy az ügyeletes szolgáltatóhoz eljussanak a betegek?

3. Egyetért-e azzal, hogy amennyiben Magyarországon rövid távon nem javul az
alapellátás lefedettsége, vagyis nem kerülnek űj orvosok és ápolók a1. eíüresedö
praxisokba, akkor a magyar ellátórendszer nem lesz képes a továbbiakban biztosítani az
egészségügyi ellátáshoz való jogot?

Budapest, 2018. szeptember 12.

(MSZP)
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